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ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNT AMENT 
CELEBRADA EL  23 DE SETEMBRE  DE 2013 
 
Data:  23 de setembre de 2013. 
Caràcter:  extraordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:   20,00  hores 
Fi:   20,30 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Toni Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriu Caterina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
 
1.- INFORMACIÓ DE BATLLIA SOBRE LA SITUACIÓ EDUCATI VA AL NOSTRE 
MUNICIPI I CENTRES EDUCATIUS DE REFERÈNCIA.- 
Oberta la sessió pel Sr. President,  va procedir a informar als reunits sobre la situació 
educativa,  manifestant el següent: 
 
“ Aquest Ajuntament sempre està  i ha estat al costat dels alumnes, dels pares i mares 
del col·legi Públic Duran Estrany, dels alumnes de Llubí al centre IES Sineu, de 
l’AMIPA de Llubí i del col·lectiu de professors del Col·legi Públic Duran Estrany,  tant 
per recolzar les seves  necessitats educatives i de personal davant la Conselleria 
d’Educació, com per atendre les seves peticions. 
 
El representant de l’Ajuntament al Consell Escolar, va votar a favor de la proposta del 
projecte de Tractament Integrat de Llengües al Col·legi Públic Duran Estrany, el qual 
està,  a dia d’avui,  pendent d’aprovació per part de la Conselleria.  
 
Desprès de parlar amb el director del CEIP DURAN ESTRANY  podem dir que la seva 
problemàtica es centra en: 
 
a.- Desdoblament del primer curs (passar de 32 nins a dos grups) el que  se’ls hi ha 
denegat.  En aquests moments el ratio és de 30 alumnes per aula. 
 
b.- Mantenir una mestra d’atenció a la diversitat i no destinar-la a tutoria. 
 
c.- Un mestre de recolzament per compensar hores del director (s’ha concedit mig 
mestre, és a dir,  amb la meitat de dedicació). 
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d.- Altres cursos es queden sense reforç pels magrebins. 
 
e.- Dificultats a l’hora d’aplicar el projecte lingüístic TIL, per falta de recursos i formació 
dels docents.    
 
A l’IES Sineu,  ens manifesta el seu director,  que  la situació és: 
 
a.- Han baixat els ratios d’alumnes, encara que es mantenen un poc alts. 
 
b.- S’ha anat normalitzat la situació econòmica progressivament. 
 
c.- Dificultats a l’hora d’iniciar el curs. Organitzar les classes de 90 professors és un 
tasca molt complicada i més amb la situació de vaga actual, sense sabre quina serà la 
data d’inici del curs amb normalitat. 
 
d.- Inaplicable el TIL per falta de professorat preparat, anglès sí, però progressivament,  
1er cicle el 2013, 1er i segon cicle el 2014 i així..... 
 
e.- Projecte d’aplicació del TIL no aprovat per la Conselleria. 
 
d.- Dificultats amb el transport escolar per als alumnes de 1er i 2on de batxillerat.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens Mir, portaveu del grup munici pal PSM-Entesa Nacionalista,  
va intervenir,  manifestant el següent: 
 
“En primer lloc deixar clar que el PSM i la resta de grup de l’oposició hem sol·licitat un 
ple extraordinari no per fer política partidària sinó per intentar el consens en un tema 
cabdal com és la nostra educació. 
 
Pot haver-hi qui faci una festa de la situació de vaga indefinida, però puc assegurar 
que aquest no és el nostre cas.  El PSM i la resta de grup oposició han sol·licitat 
aquest Ple extraordinari perquè extraordinària és la situa ció  que travessa el món 
educatiu al nostre municipi i a totes les Illes. 
 
La setmana passada l’escola de Llubí, IES Sineu i IES de referència varen estar 
paralitzats en la seva activitat docent amb percentatges de vaga que van del 100% 
(escola) al 100%-65% als IES segons el dia. Les aules en molts casos buides o com a 
màxim amb assistències del 30-40% . La situació avui dilluns és semblant i s’espera la 
mateixa situació tota la setmana... És absurd voler donar a entendre que el curs ha 
començat amb normalitat!    És absurd voler fer veure que els serveis mínims creen 
la més mínima normalitat.  És una mentida més. 
 
La realitat és que l’Escola de Llubí està buida i els nostres instituts també perquè un 
governant, per obsessió en contra de la nostra llengua, imposa unes reformes 
educatives que tenen tota la comunitat educativa en contra:  
-Les associacions de pares i mares FAPA i amipas   
-Mestres i professors 
-El cos d’Inspectors de les IB 
-Tots els sindicats de docents 
-L’associació de directors de primària i secundària 
-La Universitat UIB 
-Les associacions d’alumnes 
-Els experts en pedagogia 
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-La concertada d’Escola Catòlica i les cooperatives d’ensenyament 
-Els responsables de les Escoles Oficials d’idiomes 
-L’associació d’escriptors en llengua catalana 
-La OCB 
-Mols representants del món cultural (artistes, cantants, escriptors, etc.) 
-32 municipis 
 
Tota la comunitat educativa diu i clama el mateix: 
Volem més educació de llengües  però no d’aquesta manera  
Volem més anglès  però sense desbarats pedagògics  que pagaran els nostres 
alumnes ni arraconar la nostra llengua pròpia  autèntic objectiu de tot plegat. 
 
Aquest ple extraordinari s’ha demanat per tractar una moció municipal que permeti  
unir tot l’Ajuntament de Llubí,  fer força tots junts, per donar suport  clar i explícit al 
nostres docents que cada dia fan feina perquè els nins i nines de Llubí, els joves de 
Llubí tenguin un futur millor que no el d’ara, i que siguin ciutadans cultes, 
compromesos i lliures.” 
 
Els reunits  es donen per assabentats. 
 
 
2.- EXAMEN  I APROVACIÓ MOCIÓ DE SUPORT A LA VAGA D ELS DOCENTS PER 
L’ESCOLA PÚBLICA I DE QUALITAT.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal PSM-EN, de data  17 de setembre de  
2013, que deia: 
 
“La política educativa del Govern de les Illes Balears ha generat aquests dos darrers anys  
un clima de desconfiança i conflictivitat creixent en el sector educatiu que ha desembocat 
aquest mes de setembre en una situació de greu preocupació social i de protesta 
col·lectiva compartida per tota la comunitat educativa. Tan és així, que l’inici del curs 
escolar 2013-2014 s’ha vist totalment afectat per les protestes i la vaga indefinida dels 
docents a centres de primària, secundària i formació professional. 
 
La imposició del TIL i el seu calendari d’implantació, una de les principals causes de la 
protesta, ha estat criticat i rebutjat per tots els interlocutors de la comunitat educativa: 
mestres i professors, les associacions d’alumnes, les associacions de pares i mares 
(FAPA), les associacions de directors, l’associació d’inspectors, la Universitat del es Illes 
Balears, destacats experts en pedagogia i la totalitat de sindicats en l’àmbit d’Educació. 
 
Una situació generalitzada de reivindicació i protesta que es fonamenta en la imposició 
de reformes educatives, sense el diàleg i el consens necessari, que dinamiten un model 
d’escola integradora que s’havia anat implantant al llarg de més de tres dècades i que 
gaudia del més ampli consens entre la societat i la comunitat educativa. 
 
Les reivindicacions, les protestes i el seguiment de la vaga han estat i són ben presents 
en tota la comunitat educativa (docents, associacions de pares i mares, alumnes) de 
l’escola pública de Llubí i dels instituts de secundària de referència del municipi (IES 
Sineu, IES Pau Casasnoves, IES Berenguer d’Anoia, etc.)  
 
Per tot això el Ple de l’Ajuntament de Llubí adopta els següents Acords: 
 
1r. Donar suport als docents amb motiu de les protestes i la vaga indefinida a favor de 
l’escola pública, establerta a tots els centres educatius de referència del nostre municipi 



 

 4 

(escola i instituts). 
 
2n. Instar la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats a dialogar i negociar amb la 
comunitat educativa per tal de recuperar el diàleg i el consens necessari en matèria 
educativa. 
 
3r. Instar el Govern de les Illes Balears a retirar el decret 15/2013, de 19 d’abril, pel qual 
es regula el tractament integrat de les llengües als centres educatius. 
 
4t. Instar la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats a respectar la autonomia i les 
decisions dels consells escolars en matèria educativa. 
 
5é. Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i a la Conselleria d’Educació, 
cultura i Universitats i als grups parlamentaris del Parlament de les Illes Balears. 
 
6è. Les retribucions per assistència a aquest ple extraordinari seran ingressades a 
l’anomenada caixa de resistència de la vaga de docents.” 
 
Per part del Sr. Batlle, es va manifestar el següen t:  
“Per part del nostre grup municipal respectem la vaga perquè és un dret constitucional 
de tots els treballadors. 
 
El nostre grup està d’acord amb el Projecte de Tractament Integral de Llengües, ara 
bé,  tal vegada la manera d’aplicar-lo sigui qüestionable i potser, no sigui la més 
adequada. Tal vegada s’hauria de fer progressivament i amb més preparació per part 
dels docents. 
 
Aquesta vaga és fruit d’un conflicte entre el col·lectiu de Docents i la Conselleria 
d’educació, com a Batle de Llubí,  m’ofereixo a intercedir per intentar arribar a acords 
satisfactoris per les dues bandes,  i que puguin dur a la solució dels problemes ja que 
els grans perjudicats són els alumnes que perden hores lectives. 
 
Vull informar que el proper dimecres, al matí, tenc una reunió amb la Consellera 
d’Educació, a la qual posaré al corrent de la postura d’aquest Ajuntament, i a 
l’horabaixa,  mantindré una reunió amb els representants de l’AMIPA de Llubí. 
 
Per part nostra (PP) votem ABSTENCIÓ a la moció en consideració a les peticions de 
l’equip de docents del CEIP Duran Estrany, de la postura del Consell Escolar de dit 
centre i de l’AMIPA del CEIP Duran Estrany, al mateix temps que renunciem a cobrar 
les dietes corresponents per l’assistència a aquest ple extraordinari, i les volem 
destinar a incrementar la partida de subvenció de llibres de text per als alumnes del 
Col·legi Públic Duran-Estrany.” 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir, portaveu del g rup municipal PSM-EN, es va 
manifestar el següent: Que volien un vot positiu per part de l’equip de govern  el que 
demostraria una valentia i coherència, i no amagar-se darrera l’abstenció.  També 
ratifica tot el manifestat a la part informativa. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE es va 
agrair l’esforç que estan fent els docents i l’AMIPA del Col·legi Públic Duran-Estrany i 
també mostrà la seva voluntat de què l’equip de govern voti a favor de la moció. 
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Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
proposar les següents esmenes al punt primer i quar t de la moció:  
Primer.- El Ple de l’Ajuntament manifesta el seu suport a la comunitat educativa de les 
Illes Balears i a totes les accions que de manera cívica es realitzin. 
 
Quart.- Rebutjar l’actitud de falta de diàleg i de consens del Govern de les Illes Balears 
respecte a tota la comunitat educativa i a la resta d’agents socials. 
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens Mir, portaveu del g rup municipal PSM-EN, es va 
manifestar l’acceptació per part del seu grup de le s esmenes proposades, 
quedant la moció de la següent manera: 
 
“1r.- El Ple de l’Ajuntament manifesta el seu suport a la comunitat educativa de les Illes 
Balears i a totes les accions que de manera cívica es realitzin. 
 
2n. Instar la Conselleria d’Educació, Cultura i Universitats a dialogar i negociar amb la 
comunitat educativa per tal de recuperar el diàleg i el consens necessari en matèria 
educativa. 
 
3r. Instar el Govern de les Illes Balears a retirar el decret 15/2013, de 19 d’abril, pel qual 
es regula el tractament integrat de les llengües als centres educatius. 
 
4t.- Rebutjar l’actitud de falta de diàleg i de consens del Govern de les Illes Balears 
respecte a tota la comunitat educativa i a la resta d’agents socials. 
 
5é. Trametre aquests acords al Govern de les Illes Balears i a la Conselleria d’Educació, 
cultura i Universitats i als grups parlamentaris del Parlament de les Illes Balears. 
 
6è. Les retribucions per assistència a aquest ple extraordinari seran ingressades a 
l’anomenada caixa de resistència de la vaga de docents.” 
 
Els reunits, prèvia deliberació,  per majoria, (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE i 1 CxI, 
i  5 abstencions: PP)  acorden aprovar la Moció abans descrita, amb les esmenes 
presentades.  
 
Per part del Sr. Gabriel Vicens del grup municipal PSM-EN, es va fer entrega al Sr. Batle 
d’una camiseta amb el logo en defensa de l’educació pública i de qualitat, amb el prec de 
que sigui penjada al balcó de l’Ajuntament. 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 


